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 משולחן היו"ר :
 בית כנסת ברמות השבים

 לואיס רוסו
 

השבים לשאלת בית הכנסת הייתה ועודנה מורכבת. הכפר הוקם מערכת היחסים בין תושבי רמות 
. למעשה רמות השבים הייתה בין היישובים הכפריים הראשונים יכיישוב חילוני, אך לא אנטי דת

להקים בית כנסת. התושבים הכירו בכך שהיישוב הוא יהודי ונמצא במדינה יהודית ובית הכנסת 
 סת היה מלא בחגים ונערכו בו טקסי בר ובת מצווה. שירת את צרכי הדת של התושבים: בית הכנ

 
בית הכנסת של הכפר נתפס כחלק מהווי היישוב ולכן הוקם בתוך בית העם. הוא היווה חלק 
מהחיים השוטפים והאווירה בו שיקפה את רוח הכפר. היה קומץ של תושבים שהחזיק את בית 

ם רחוקות. האווירה הייתה גם הכנסת וקיבל באהבה את כל התושבים הפוקדים אותו לעיתי
 פתוחה וגם סובלנית.

 
משפחות, אוכלוסייה די הומוגנית, במיוחד ביחס לדת. לא  127שנים היו  35-כשעברנו לכפר לפני כ

היו שאלות לגבי בית הכנסת כי הנושא היה מובן מאליו. בית הכנסת היה בבית העם והיה חלק 
 המצווה וקבענו להיפגש בו בערב יום כיפור.אינטגרלי של הכפר. השתתפנו שם בחגיגות בר 

 
שת העשורים האחרונים, ולא תמיד לרוחו של כל אחד. החקלאות והכפר השתנה מאד במהלך של

שהייתה כה מרכזית כמעט ונעלמה והכפר הלך ודמה יותר לפרבר. בד בבד נעשה הכפר מבוקש 
עם שמירה של לפחות מעט יותר כמקום מגורים, מרחק פרברי ממרכזי התעסוקה והתרבות אבל 

משפחות )ואם נכלול את ריבוי דיירי  450-מהאווירה הכפרית, ורמות השבים גדלה ליותר מ
 משפחות(. 600-המשנה, יותר מ

 
תושבים רבים )חדשים וחלק מהוותיקים, אשאיר לכם להגדיר את הגבול( מעוניינים לשמור על 

שנמנע מהם כאשר בית הכנסת נמצא  המנהגים היהודיים בצורה מכובדת, דבר שהם מרגישים
בתוך בית העם. מאידך, גם הדרישות לפעילות תרבות וספורט מתרבות עם הגידול באוכלוסייה. על 
אף המאמצים הכנים לכבד זה את זה, מתרבות המחלוקות על תזמון אירועים בבית העם במיוחד 

 בסופי שבוע.
 

העם, התלבטות המאופיינת בחרדים משני הכפר מתלבט בסוגיה אם להקים בית כנסת נפרד מבית 
הצדדים. ההתלבטות רצינית ובקלות יכולנו לדשדש במקום עוד שנים, דבר שאולי היה משמח את 
מתנגדיו. אבל כנראה שהפור נפל עם פניית תושבים למועצה והתערבותו של ראש המועצה. לטענתו 

מועדון  -ו כל מוסד ציבורי אחר בסמכות המועצה להחליט ויש לראות בבית כנסת מוסד ציבורי כמ
נוער, מועדון תרבות וכו'. בשנים האחרונות הוקמו בתי כנסת כמעט בכל יישובי המועצה, בעידוד 

 המועצה. 
 

ראש המועצה הגיע לאחרונה לרמות השבים, בליווי מהנדס המועצה, במטרה לאתר שטח ציבורי 
ציגנו במליאה ונציגי עמותת בית הכנסת, מתאים לבית כנסת. נכחו בדיון, בנוסף, נציגי הוועד ונ

 הודעות ועדכונים
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כאשר הדיון הוא באשר למקום, לאופי הבנייה ולשימושים ציבוריים נוספים של מבנה של בית 
הכנסת. ראש המועצה התייחס למספר חלופות ובסוף המועצה ייעדה שטח בבעלותה מאחורי בית 

 תכנון הראשונית.המזכירות. המיקום המדויק טרם נקבע. הוא הנחה להתחיל במלאכת ה
 

על הוועד לפקח על התהליך ולהבטיח שכל מבנה ישתלב בכפר, יכבד את הסביבה וישרת עד כמה 
 שניתן את תועלת הציבור כולו. 

 
החלטה זו של המועצה מעוררת, מטבע הדברים, שורה של נושאים לדיון ונידרש לכולם בבוא 

 הזמן.

 
 
 
 
 
 
 

 חוגיםחוברת 
 חוברת החוגים לשנה הבאה. בסוף חודש אוגוסט תפורסם

  כמנהגנו, גם השנה נפרסם חוגים פרטיים המנוהלים ברמות השבים ע"י תושבים.
 לאריאלה במזכירות. יפנהמי שמעוניין שהחוג שלו יפורסם בחוברת, 

 
 
 
 
 
 
 

 חוג סועדים
 תזכורת !!!

 
 .של חוג הסועדיםיתקיים המפגש השלישי , 08/09/2016 - ביום חמישי, ה......אנא סמנו ביומנכם

 08/12/2016 -ארוחה רביעית ואחרונה תתקיים ביום חמישי, ה
  .10/08/2016 ליום עד 052-2428130לאתי דמבו,  יתקשרו ,תושבים המעוניינים להצטרף לחוג
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 ה צאליםונו 
 נטע אדיבי

 
 

 ,רב שלום השבים רמות לתושבי
 

 ובלתי נראים.אנו נמצאים פה לידכם, קרובים אך רחוקים. רואים 
 שנים, חשבנו כי הגיעה העת לנסות ולהתקרב. 58 -אחרי שכנות שקטה אתכם מזה כ

 
כידוע לכם, בעבר הייתה זו פנימייה של התנועה הקיבוצית. כיום נמצאים אצלנו בני נוער מכיתה ז' 

 ב מכל הארץ. "ועד י
 פינקו אותם. טים ומקסימים, שהחיים לא ממש נמדובר בקבוצת נערים ונערות, אינטליג

 
 אנו מעוניינים להעשיר את הילדים בעולמות תוכן שונים ומקווים כי תוכלו לסייע לנו בכך.

 
מתנדבים, שיהיו מוכנים להתחייב לקיום הפעלה בת כשעה/ שעה  –אנו מחפשים אנשים 

 מידי שבוע בתחומי העניין הבאים: 19:00-20:30או  16:00-17:30וחצי, בין השעות: 
 

  ותנועהספורט 
 מדע וטכנולוגיה 

 צילום 
 מספרי סיפורים 
 תיאטרון וקולנוע 

 יצירה 
 

 בברכה. תתקבלנההצעות נוספות 
 netadivi@gmail.comבמייל:  אליהמעוניינים, מוזמנים לפנות 
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 הכלבים המשוטטים
 דנית ברקן גרבש

 
 שלום רב לתושבים,

 
 השבוע, בשעות הערב עבר בני  חוויה "מכוננת"...

 
 בעודו רוכב על אופניו בצומת רחובות בישוב, הותקף וננשך ע"י כלב גדול.  

 הכלב, יש להדגיש, לא היה כלב משוטט אלא כלב מוכר ונכנס לביתו לקריאת בעליו.
 

 מידע על נהלי משרד הבריאות והטיפול באדם שננשך:
שנים ממתן  5עברו אדם הננשך ע"י כלב חייב לקבל מיד טיפול רפואי הכולל זריקת טטנוס )באם 

החיסון הקודם( וסדרת הזרקות כנגד כלבת סביב מקום הנשיכה ולתוך השריר במהלך החודש 
 העוקב ממועד הנשיכה )אלא אם כן הומצאה תעודת חיסון של הכלב כנגד הנגיף(.

 כמו כן, יקבל טיפול אנטיביוטי אינטנסיבי כנגד זיהומיים אפשריים.
 

ידית ע"י משרד הבריאות לווטרינר האזורי ובנוהל אוטומטי ימ בישראל ישנה חובת דיווח נשיכה
 ימים. 10שעות מוצא צו הסגר לכלב למשך זמן מינימלי של  24תוך 

רמות השבים מסונפת להסגר "מסובים", שם מוחזקים הכלבים בתנאים קשים. בכלובים של מטר 
 על מטר מבלי לצאת מהתא במהלך כל התקופה.

  ים ועושים את צרכיהם. פשוט מכמיר לב!באותו תא מצחין הם אוכל
 

 ומדוע אני מספרת את כל זה?
כדי שאולי כל אותם בעלי הכלבים המשוטטים ביישובנו, אלו המוחזקים בגינות לא מגודרות 
ומאיימים על ציבור הולכי הרגל, רוכבי האופניים ולעיתים גם על כלבים המטיילים קשורים עם 

א מחמת אחריותם לציבור אז מחמת החמלה והחסד כלפי בעליהם, יתעוררו סוף סוף אם ל
 כלביהם...

 
הכלב הנושך, לצערי הכן והאמתי, נכנס להסגר )פעם שנייה אגב( ובכך שילם את המחיר על חוסר 

 האחריות של בעליו...
יקיר, הבנתי שמדי שבוע מגיעים לפתחו אנשים -לאחר שיחה עם הווטרינר היקר שלנו, ד"ר שגיב בן

 ו שעברו חוויה דומה...מיישובנ
 

: משיחה שקיימתי עם אנשי ועד, הבנתי לעניין האכיפה
 שובי המועצה...יי 30 -שפקח אחד ממונה על כ

 
ידידי אריק כספי סיפר כאן עוד לפני על אשתו, שנאלצה 
לעבור ניתוח והייתה מוגבלת חודשים רבים בשל תקיפת 

 כלב ומאום לא השתנה...
 

 נפש!חברים, הגיעו מים עד 
 

אני קוראת לוועד ולעומד בראשו לשים את הנושא בראש סולם העדיפויות ולדון בישיבת הוועד 
 הקרובה בפתרונות מעשיים לטיפול במפגע, דרכים לאכיפה ולפרסם את הפרוטוקול ברבים!

 
  תודה על תשומת הלב.
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 בית כנסת ברמות השבים?
 יאיר אופיר

 
 

 ( ולטעמי צריך להיות נדון בציבור.21.06.16האחרונה )אני מעלה נושא שעלה בישיבת הוועד 
 בית הכנסת הינו נושא שנדון רבות בשנים האחרונות בין כותלי הכפר.

מסיפור הברסלבים, שנים אחורה, בית הכנסת אף היה נושא משמעותי בבחירות האחרונות ולפני 
"פ בקשה של עמותת בית שנתיים, ביום כיפור, נפתחו שני בתי כנסת אחד ספרדי ואחד אשכנזי ע

 הכנסת.
 

לפתחו של הוועד הובא, שעמותת בית הכנסת נפגשת עם מוטי דלג'ו ראש המועצה כדי לקדם 
 הקמת בית כנסת חדש ברמות השבים.
 הנושא הינו מורכב ובעל כמה היבטים,

 ?איך ישפיע בית כנסת חדש על צביון הכפר 
 וד השרון( או תושבי רמות השבים?את מי צריך בית הכנסת לשרת? תושבי האזור )כולל ה 
  האם זה הזמן הנכון להקים בית כנסת חדש )מבחינת חלוקת שטחי נדל"ן בכפר, עלויות

ביחד עם כל דרישות  35הקמה ועלויות תחזוקה( או לבחון את הנושא בתוכנית תמ"א 
 הכפר?

 " האם ישSay?)לתושבי הכפר בנושא או שזו החלטת המועצה בלבד )לא ועד " 
 

ב הכפר, אני חושב שנושא זה הינו בליבו של אורח חיינו וצריך דיון ציבורי רחב ומשכיל כדי כתוש
 ללמוד איך יראה אופיו של הכפר בהמשך הדרך.

  אני מבקש מהוועד להביא את סיכום ישיבת הוועד המדוברת, צירפתי את סיכום הפגישה
 עם דלג'ו לידיעת התושבים, בהמשך.

 שאל תושבים" בנושא?ושואל, האם צריך לקיים "מ 
 ?עד כמה הוועד צריך לשדר ולעמוד על דעת התושבים למול המועצה 

 
מצורף סיכום הפגישה של ראש המועצה, נציגי הוועד ועמותת בית הכנסת ברמות השבים, 

 לעיונכם.
 
דלג'ו, התקיימה פגישה בבית הוועד בנושא בית הכנסת ביוזמתו של דלג'ו. השתתפו: מוטי  29/6/16ביום ד' 

רמי ברדוגו, יענקלה קלדרון, רוני בירם, דוד אלימלך )מהנדס, שוכר ברמות השבים(, בועז, אמיר, אופיר 
 ולואיס.

מטרת הביקור של דלג'ו והדיון הייתה למצוא מקום לבית כנסת ולא לדון בשאלה אם רצוי להקים בית כנסת 
 ננה של הוועד אלא של המועצה.מחוץ לבית העם. לטענתו, והוא אמר זאת מפורשות, ההחלטה אי

מוסכם מראש שאין למקם בית כנסת במתחם בית העם או בלב המגורים. ההצעה למקם אותו במתחם 
 הנוער נפסלה ע"י דלג'ו כי זה כמו מתחם בית העם.

נדונו שתי אפשרויות: במקום הגינה מצפון לבית הוועד )התנגדתי ומוטי פסל בסוף( או מאחורי בית הוועד, 
 ה הטובה ביותר שהוזכרה.החלופ

  הצוות של בית הכנסת יכין סקיצה ראשונית לדיון ויגיש אותה בתוך שלשה שבועות.

 הנחיות מוסכמות לגבי התכנון:
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  בשטח מאחורי בית הוועד. התכנון יכלול את פיתוח כל המתחם וייתכן ויהיה צורך להעתיק
 את פינת המחזור. יש לשמור על מקסימום עצי האקליפטוס.

 .העיצוב חייב, חיצונית, להשתלב עם בית הוועד והצביון הכפרי הכללי 
  לבקשה שלוועד תהיה זכות וטו על המראה החיצוני, דלג'ו הגיב אז תתכננו אתם. דיון קצת

-ומתוך זה האדריכל כ₪  100,000-הזוי העלה את ההערכה שעלות התכנון יהיה קרוב ל
 ועד למצוא מקורות לתמוך בפרויקט.בכל מקרה דלג'ו העריך כי על הו₪.  30,000

  המבנה יכלול מרתף לשימושים שונים כמו אירועי בית הכנסת. במידה והוועד רוצה שישמש
גם למטרות כלליות יותר דלג'ו ציין כי יצטרך למצוא את המשאבים להשתתף בעלות 

 ההקמה.

 

מור על הסעיפים החשובים בכל מקרה ובכך לש  דלג'ו הציע לוועד להצטרף לתהליך שלטענתו ייצא לדרך
 לצביון ורוח הכפר. אחרת ההחלטות תתקבלנה ע"י המועצה.

בסוף הדיון התמקדנו בנושא איך מונעים מלחמת אזרחים בתוך הכפר כי הדעות מאד קשיחות. אופיר ולואיס 
לל הציגו את הבעייתיות והעלנו מספר רעיונות. אופיר העלה את הרעיון לערוך סקר של אתרים שונים הכו

סיבות ברורות למה כן ולמה לא לגבי כל אתר פוטנציאלי. ספציפית הוזכר אתר ליד בית העלמין. רוני טען 
בתוקף כי יותר מחמש שנים הוועד מתחמק מקבלת החלטה ואין לוועד סמכות בנדון ולכן דעתו של הוועד 

הוועד ולא של היישוב. מינה אינה משנה. דלג'ו היה סימפטי יותר לנושא אבל הדגיש שאין זה החלטה לא של 
 את כל יישובי המועצה שבנו בתי כנסת לאחרונה. 

דלג'ו אמר גם שיש לו בעיה במליאה לקבל אישור להסב שטח מסחרי לשטח ציבורי. היה שמח לבנות על 
וזה יהיה עוד פחות לרוחו של הוועד . על כן הוא הוסיף,   אותו השטח המסחרי המניב מיסים לקופת המועצה

 ך להעריך את העובדה שהוא מוותר על הזכות הזאת לטובת מבנה ציבור.צרי

 אני אנסה לזמן ישיבת וועד שלא מן המניין לדון בנושא.

 לואיס

 

 

 

  

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiOqKTU1urNAhVIrRQKHaQyD2wQjRwIBw&url=http://www.calcalist.co.il/marketing/articles/0,7340,L-3607339,00.html&psig=AFQjCNF0IROk4GkjGLa6KIAbb2tv_E2Cyw&ust=1468301279010785


    8 

     
  

alon.ramot.hashavim@gmail.com  

 הכנסת ספר תורה
 רוני בירם

 
, הכניסה משפחת וקס ספר תורה לבית הכנסת לזכר הוריו של בנצי 6.7.2016בראש חודש תמוז, 

 וקס ולכבוד הגיעו של בנצי לגבורות.  
 

אביב הרב ישראל מאיר -רוע כיבדו כבוד הרב הראשי לישראל לשעבר וכיום רב העיר תליאת הא
 ועד המקומי, תושבים ואורחים רבים.  ולאו, יו"ר המועצה ד"ר מוטי דלג'ו, חברי ה

 
וע החל בתהלוכה שמחה בליווי תזמורת מבית משפחת וקס לבית העם שהיה מלא מפה לפה. ריהא

התקבל ספר התורה בריקודים ובשירה. בנצי  ,שמשמש כמשכן זמני של בית הכנסת ,בבית העם
קרא את הפרשייה האחרונה בספר התורה והספר הוכנס אחר כבוד לארון הקודש.  ברכו כבוד הרב 

הביע משאלה כי בקרוב ייבנה  ,ב לאו שהוא גם חבר ילדות של נעמי ובנצי וקסלאו וד"ר דלג'ו. הר
בית כנסת מכובד ביישוב כמשכן קבוע לספר התורה החדש וד"ר דלג'ו מצדו הבטיח לפרוע את 

 השטר.
 

 אנו מאחלים לבנצי ונעמי וקס, מוותיקי הכפר וממייסדי קהילת בית הכנסת, מזל טוב, 
 !120ונמרצים כפי שהם היום, עד שימשיכו להיות רעננים 
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 -אירועים אחרונים בלול רמות השבים 
 נועה דובב, רכזת הנוער

 
חברי  60של תנועת הנוער של האיחוד החקלאי, אליו יצאו  קורס מד"ציםבתחילת יולי נערך 

 צוות וחניכי ח'!! 
א( עברו את "י-ז'בוטינסקי. יתר חברי הצוות )ט' חניכי ח' עברו את הקורס בכפר הנוער יוהנה

 הקורס בפנימיית הדסים. 
 

ם בתחומי יכולות ההדרכה, אחריות במהלך הקורס, שנמשך עשרה ימים, עברו החניכים תכני
ואף עברו "גיחה" של יומיים בשטח. כל הצוות שיצא לקורס חזר עם חוויות רבות  ,שיתוף פעולהו

 והרבה חברים חדשים מיתר סניפי התנועה ברחבי הארץ.
 

אירוח שנועד  -אירוח בין יישוביכשבוע ימים לאחר החזרה מהקורס התקיים ברמות השבים 
ה הצעירה )ליום אחד( להוות חלק מרכזי בהכנה למחנה הקיץ, בו אירחנו את חניכי השכב

והצוותים מהשכבה הבוגרת )ליומיים(. הגיעו אלינו ילדים ובני נוער מהישובים מגשימים, צורית, 
 גילון ושדה ורבורג. 

 
 -אירועים מתוכננים לשבועות הקרובים 

 27-28/07- .כיף צוות משוגע בצפון 
 4-6/08- .מחנה שכב"ג 
 7-10/08-.מחנה שכב"צ 

 

 וצוות הלול במחנה הקיץ!שיהיה בהצלחה לחניכי 
 המשך קיץ מהנה ובטוח!

 
 

 
 מסיבת מתגייסים

בבריכת  13/7-על האירוע המושקע והמרגש שהתקיים בלענת קבילי ולעמותת הבריכה תודה רבה 
 .השחייה שלנו, הקייטרינג המושקע, המופע המוזיקלי המיוחד והאווירה החגיגית

 .שירות ולמכינותשיהיה בהצלחה לכל המתגייסים, היוצאים לשנת 
 

!! סעו לשלום ושובו הביתה בשלום, שימרו על עצמכם  

הורי המתגייסים בשםענבל פוביצר    

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiOqKTU1urNAhVIrRQKHaQyD2wQjRwIBw&url=http://www.calcalist.co.il/marketing/articles/0,7340,L-3607339,00.html&psig=AFQjCNF0IROk4GkjGLa6KIAbb2tv_E2Cyw&ust=1468301279010785
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 עברהבזקים מה
 
 
 

 ממכולה לפסל סביבתי – שימור הליפט של משפחת קאופמן
 

זהו  – מצד ימין המובילה למכולת חולף על פני מבנה ישן ומט לנפול ת אל עלכל העובר בסמט
היה  ארצהלהעברת הציוד עם העלייה ( Lift Van) הליפט של משפחת קאופמן. השימוש בליפטים

אופייני למשפחות האמידות אשר היו בעלות רכוש, בהתבסס על זכאותם של המהגרים להעביר את 
יום מהגעתם לפלשתינה. הליפטים היו יוצאים מנמל המבורג, אז היתה  90חפציהם ללא מכס, תוך 

כולה מגיעה ליעדה לאחר ארבעה עד חמישה שבועות, או מנמל טרייסט, אז נמשכה ההעברה המ
  1ימים בלבד. 10-12

. בטוחה בצורה כבדה סחורה להעביר המאפשרת חזקה שילדההליפט העשוי קורות עץ היה בעל 
העשויה קורות עץ.  הרצפה את גם כוללות מסביב אותו מחזקותה ההיקפיות המתכת טבעות

 מפני המגן, צבע לכה מיוחד בקרבולינאום נמרח והעץ זפת ללא בקרטון צופו הפנימיים הקירות
בעזרת  .בקרבולינאום ומבחוץ זפת ללא בקרטון מבפנים צופה הוא וגם אלכסוני היה הגג. רטיבות
' כמכולה ארצההליפט ש'עלה  2.מנוף בעזרת להרימו ניתן  מבחוץ אליו המחוברות הברזל לולאות

 הגיע לרמות השבים עם רוב משפחות המייסדים.לציוד )ריהוט, ביגוד, כלים וכו'(, 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

           
 1937פליקס, אלי ויונה רוזנוב ליד הליפט,                           1934לולה רהפלד ליד הליפט בחצר, 

 באדיבות משפחת רוזנוב           באדיבות משפחת אילת )רהפלד(                     
 

  1936.3בשנת  לרמות השבים םלאמה, מיד לאחר הגעתכותבת  מרלנה שפיר 
 

 אמא היקרה!     

                                                           

 

1
 .2016, פברואר 36עוד על הליפטים ראו מאמרו של עודד שי, "הסכם ההעברה" רמות השבים, בעלון הכפר מס'  
 
2
 לקוח ממאמר על הגירה מגרמניה לפלשתינה שנכתב בידי פאול פויזר Lift Van -המידע הטכני על ה 
 (Paul Poyser ופורסם בכתב העת )(PN) Palästina Nachrichten,  איתור המאמר 6.9.1934, ברלין, 11, גיליון 1שנה .  

 ותרגומו נעשו בעזרת רן ישר ותמי ישר.
 
3
, 1936מרלנה שפיר היא אמם של מרים ליור ויוחנן ושמעון שפיר. מכתבה של מרלנה שפיר לאמה, רמות השבים, ספטמבר  

 באדיבות מרים ליור
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]...[ לאחר שאכלנו אצל ברנדייס ואזרנו כוחות, התחלנו לפתוח את הליפט. נגר אחד,  
מה שלא  .במלאכה, הוסיף לו דלת והתחלנו ]הכוונה למרטין קרון[ שבעבר היה רופא עור

זה היה מראה גרוטסקי ]...[ מזל שנכחתי בזמן האריזה. מיד  –בקע ממנו ודרש טיפול מיידי 
את קופסת הכסף, מטאטא, גיגית עם  –מספיק בשביל ההתחלה  -מצאתי חמישה מזרנים 

סירים וכו'. אבל איפה הבגדים? הכל בתוך המקרר? האמנם עלי לשאול בגדים ממישהו? כי 
עדיין לא יצקו את רצפת הלול, עלינו לחכות עד שנוכל להוציא ממש את כל מכיוון ש

  מרלנה       הדברים. ]...[
 

שימש הליפט למטרות שונות כגון, מגורים זמניים, מחסן, מבנה לפעילות  –לאחר שהוצאה תכולתו 
. יורשי משפחת קאופמן קאופמן , אימו של מיכה(Emmy) כלשהי, ובמקרה שלנו כמספרה של אמי

נענה הוועד להצעתנו   ,נאותו לבקשתנו לשמר את הליפט ולהעבירו לרשות הכפר. בשל ערכו הסמלי
שימור במרחב הציבורי. פנינו למועצה לשימור אתרים על מנת לקבל  אתראותו ולהפכו ל קםלש

ור העברת הליפט . לפי הצעת המועצה לשימהרעועמצבו ייעוץ נכון בהעברת מבנה כזה, בהתייחס ל
חפירה מוקדמת לבירור מצב הרצפה שאמנם מצבה טוב אך חיבורה לקירות רקוב,  מחייבת

חיזוקה למבנה  וחיזוק הקירות כדי לאפשר למנוף להרימו ולהעבירו למקום המיועד, על גבי 
  משטח בטון. 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

את דחיפות הפעולה של העברת הליפט ממקומו העכשווי והצבתו   מכירת בית  קאופמן קבעה
לצורך קביעת המיקום המיועד כונסה ועדה מיוחדת, שלאחר בדיקה  במקום ראוי ליעד השימור.

ודיון המליצה להציב את הליפט במקום מרכזי בכפר כ'פסל סביבתי'. לאחר שהליפט ישופץ יוצגו 
בו חפצים וכלים ששימשו את מייסדי הכפר בעשורים הראשונים, בהם ניתן יהיה לצפות מבעד 

 לחלונות הזכוכית אשר יותקנו בו. 

 
 
 
 

                      
 
 
 

הליפט בחצר משפחת קאופמן. הגיע לרמות 
 .1938השבים בשנת 

 
 2008מורג, צילום: איריס 

 

 הליפט של משפחת ארנסט מוסבכר, 
 .1936הגיע לרמות השבים בשנת 

 הליפט משמש עד היום כמחסן 
 בחצר של חנה וינטר.

 
 2016צילום: גונן ישר, 
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ה' ירִים מִצְפ ֵּ  'אַב ִ
 דב זהר

 
ה י'בַ  לְמַטָּ שְמְעוּ' לובִֹּ ילֵי נִּ יּותֹ צְלִּ  ,כַפִּ

ים פותֹ עַל תּופְֹפוּ אורְֹחִּ רְצָּ  .מִּ
ת י לַבַיִּ לִּ יקָּ רְאוּ הַמּוּסִּ ילָּה קָּ  .וִּ

נוּ אַךְ  , לָּ
יָּה לֹא כְפַת הָּ  .אִּ

 

ה מֻקַף ה לֶאֱטֹם, וְסֹהַר חומָֹּ ימָּ  .פְנִּ
א וְאֵין יוצֵֹא אֵין  . בָּ

טַן סוּס לְשונֹוֹ  רָּ צוּל עַל בִּ כְאֵב הַיָּּ  .בִּ
דֵי קַע, פַעַם מִּ   הַבַרְזֶל בְפַרְסותֹ רָּ

צְפַת עַל צֵר רִּ ית הֶחָּ ילִּ  . הַגְלִּ
נוּ אַךְ  , לָּ
יָּה לֹא כְפַת הָּ  .אִּ

 

ים ירִּ ה לְאַחַר כְאַבִּ מָּ לְחָּ ים, מִּ א עֲיֵיפִּ  , מֵהַמַּשָּ
שַטְנוּ ים פָּ רְיונִֹּ  .הַשִּ

תְבודֵֹד גַעַת,  לְהִּ עורֹ לָּ  . בָּ
ם ה וְאַבְנֵי בַרְזֶל תַּנּוּר עִּ ירָּ  ,טִּ
ם יטַת עִּ ה עֵץ מִּ שָּ ה כֻתְנָּה וּמַצְעֵי קָּ  . מְּקוּמַטָּ

עַבְנוּ  .רָּ
נוּ אַךְ  , לָּ
יָּה לֹא כְפַת הָּ  .אִּ

 

כַבְנוּ ה לְאָבְדַן שָּ ב, תְּחוּשָּ  .  מֶטֶאורֹ אֶל כְכוכָֹּ
תְחוֹ  קְרַע חַלּוןֹ שֶל לְפִּ ם אֶל שֶנִּּ מַיִּ ים הַשָּ  ,  הַשְחֹרִּ
ה אֶל נָּשַם גוּפֵינוּ יקָּ  .שְתִּ

נוּ אַךְ  , לָּ
יָּה לֹא כְפַת הָּ  .אִּ

 

נָּּה נֵבֶל ה תִּּ ה אַהֲבָּ רָּ יטָּ ית רוּחוֹ  לְמַשַב,  בְגִּ  , הַצְפונִֹּ
ה עַד שמְלַחֵ  קָּ ה חַלְלֵי מְמַלֵּא,  לַצְעָּ קְרָּ  .תִּּ
מְעוּ לֹא הֵם ים' עַל שָּ ירִּ ין' הַ  בוּעותֹ עַל אוֹ ' אַבִּ  ' .לַקוּטִּ
נוּ אַךְ  , לָּ
יָּה לֹא כְפַת הָּ  .אִּ

 

רַד עֶרֶב לָּה וְשַחַר יָּ ין עָּ  ,לְסֵירוּגִּ
ים רִּ תַּמּוּ הַסְפָּ עֲמוּם  יִּ ם אֶל בַשִּ תָּ דָּ  , שִּ

צְדוּ הַנֵּר לַהֲבותֹ ם,  כְלותֹ עַד רִּ יתָּ  .  לְתַחְתִּּ
שְרַף יעַ , הַיּוםֹ  נִּ גִּ עֵת הִּ  .   הָּ

 

ה י'בַ  לְמַטָּ  ' ,לובִֹּ
שְמְעוּ ילֵי שוּב נִּ יּותֹ צְלִּ  .הַכַפִּ

גַשְנוּ לֹא יתותֹ הַבֹקֶר בְאַנְשֵי פָּ  .וְהַחֲבִּ
אֻרְוָּה הַדוהֵֹר בַסוּס לֹא גַם  . בָּ
יָּה לֹא נוּ הָּ כְפַת לָּ  , אִּ

ד מֵאַף  .אֶחָּ
 

דַעְנוּ  ....ש. יָּ
 

ד, שְנֵינוּ  .אֶחָּ
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 חילול השם –תיאורית הכאוס 

 מיכאל רוטשילד
 

התחלת משפט בביטוי "לפי תיאורית הכאוס" או ניסיון לטעון שאילו שלטתי בתיאורית הכאוס לא 
 מבין מהי תיאורית הכאוס.הייתי אומר מה שאני אומר, אינם משכנעים אותי אלא בכך שהדובר אינו 

 
 המילה "תיאוריה" משמשת בשפה בשני מובנים עיקריים:

על פי המובן הראשון, התיאוריה )בדרך כלל תיאוריה מדעית( מורכבת מהשערות על אופן פעולתו של 
 העולם ונועדה לאפשר חיזוי של התנהגותו.

מידע שיש להם מכנה משותף כלשהו  על פי המובן השני )שאינו מוגבל למדע( התיאוריה היא אוסף פרטי
 )למשל: תיאוריה של נהיגה(.

 
 ". Yמתקיים  Xרק הראשון ניתן לשילוב במשפטים כמו "על פי תיאוריה  –מבין שני סוגים אלה 

 .Xנובע באופן לוגי מן ההנחות שמניחה התיאוריה  Yמשמעות משפט זה היא פשוטה: 
"תיאוריה" בגלל שהן עונות להגדרה הראשונה )שהרי  במילים אחרות, כל התיאוריות המדעיות מכונות

אחת הדרישות מתיאוריה מדעית היא אפשרות ההפרכה והפרכה מתאפשרת רק כשהתיאוריה מספקת 
 "(. Yמתקיים  Xמשפטים שצורתם "על פי תיאוריה  –תחזיות, כלומר 

 
 " משתייכת לסוג השני.תיאורית הכאוסהבעיה היא ש"

 
למעשה, ביסודה, "תיאורית הכאוס" אינה מדברת על תופעות טבע אלא על תופעות מתמטיות והיא גם לא 

או בינן לבין  כוללת שום מנגנון מיוחד שמאפשר הסקת מסקנות הקושרות בין התופעות המתמטיות הללו
 המתרחש בטבע.

תיאורית הכאוס היא אוסף מסקנות שעלו מחקירתן של פונקציות מתמטיות שונות  –באופן מפורט יותר 
 שהמכנה המשותף היחיד שלהן הוא היותן "כאוטיות", כלומר, רגישות מאד לשינוי בפרמטרים שלהן.

 
 אז למה היה לי חשוב לכתוב את כל זה?

משתמשים בטענות פסאודו מדעיות שלטענתם, נובעות מתורת הכאוס, בכל פעם מכיוון שאנשים רבים 
 .1שהם מנסים לזרוע בלבול ולקדם רעיונות של העידן החדש או של הדת

מערכות כאוטיות שמטיבן, התנהגותן קשה מאד לחיזוי, מהוות מצבור שלם של פערי ידע בהם ניתן לשכן 
 , נשמת הפערים וכל ישות מיסטית אחרת שאין לקיומה שום עדות.אלוהי הפעריםבבטחה יחסית את 
 של תורת הקוונטים משמש את אותם אנשים באופן דומה. עיקרון האי וודאות

 
כדי שלא יפרשו את דברי כזלזול במחקר המתבצע תחת הכותרת "תורת הכאוס", חשוב לי להדגיש כמה 

 מן הדברים שלא כתבתי:
 וב ומעניין.לא כתבתי שמחקר זה מיותר. להפך, לדעתי מדובר במחקר חש

 
אם רק על ידי הדגמת רגישותן  –לא כתבתי שתיאורן של מערכות טבע מסוימות כמערכות כאוטיות 

לשינויים ואם על ידי קישור מפורט למודל מתמטי כאוטי אינו הדבר הנכון לעשות. להפך: לדעתי יש בטבע 
 מערכות רבות שהתיאור הכאוטי )ורק הוא( מתאים להן.

 
 .2לעשות זה לשפוך מים צוננים על ההתייחסות לתורת הכאוס כאל תיאוריה מדעיתכל מה שהתכוונתי 

 
 
 

https://en.wikipedia.org/wiki/Chaos_theory
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%90%D7%9C%D7%95%D7%94%D7%99_%D7%94%D7%A4%D7%A2%D7%A8%D7%99%D7%9D
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A2%D7%A7%D7%A8%D7%95%D7%9F_%D7%94%D7%90%D7%99-%D7%95%D7%93%D7%90%D7%95%D7%AA
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A2%D7%A7%D7%A8%D7%95%D7%9F_%D7%94%D7%90%D7%99-%D7%95%D7%93%D7%90%D7%95%D7%AA
http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiOqKTU1urNAhVIrRQKHaQyD2wQjRwIBw&url=http://www.calcalist.co.il/marketing/articles/0,7340,L-3607339,00.html&psig=AFQjCNF0IROk4GkjGLa6KIAbb2tv_E2Cyw&ust=1468301279010785
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 נופי רמות השבים
 דב זהר

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

  
 
 
 
 

 

 בית זהר מוקף עצים
 

_______________________________________________________ 
 

 מי שטרם הצטרף !!!!ל
 באמצעות באופן מיידי לטלפון הניידאפשר ומומלץ לקבל את עדכוני הוועד 

 כל שעליכם לעשות הוא:. נוטיפאיהפליקציית א
 .שלכם ולהתקינה אנדרואידה או האייפון להוריד את האפליקציה למכשיר .1
 :קישור זהלסרוק באמצעות נוטיפאיה את הקוד הבא או ללחוץ בטלפון על  .2

 
 

  

http://www.notifaya.com/
https://itunes.apple.com/il/app/notifaya/id991700957
https://play.google.com/store/apps/details?id=com.notifaya.prod
notifaya://channel/56655bb9e6636f7f0e11bc98
http://ntf.io/56655bb9e6636f7f0e11bc98
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 איכות הסביבה
 הפנימו !!! לכל אלה שטרם

  : הנהלים  החדשים
 
 

 פינוי הגזם מנקודות הגזם 
 יתבצע אחת לשבוע בלבד ביום א'.

 יש להוציא את הגזם בימי חמישי עד שבת בלבד!
 זריקת פסולת שאינה גזם נושאת קנס כספי

 

 
 איסוף גרוטאות ביתיות

 ביום א' בלבד יתבצע אחת לחודש
 הראשון בכל חודש

 רק לפני הביתאת הגרוטאות יש להניח 
 ולא בנקודות הגזם

 
 

 קרטונים ובקבוקים
 קרטונים ובקבוקים אין להשאיר ליד פחי האשפה 

 ולא בנקודות הגזם
 אלא לפנותם למכלים המתאימים לכך
  בפינת המחזור שמאחורי המזכירות.

 

 דיםהמייסרחוב 

 הבנים פינת הפרדסרחוב 


